
 

Bestyrelsesmøde i Dagtilbud Hovedgård  

 den 04.12 2023 kl. 19.00-21.30  

I Naturhuset 

REFERAT 

 Tid Punktets 
art 

Tema 

   Punkter til evt. 

1.  19:00 
30 min 

D+B Aktivitetsudvalgene deltager i mødet: 

• Hvilke planer har aktivitetsudvalgene for 2024? 

• Hvad kan bestyrelsen eventuelt hjælpe med? 

• Idekatalog til Jonas 
- Aktivitetsudvalget fra Natur kunne desværre ikke deltage og det er 

derfor kun Vildrosens der er til stede. De synes det er svært at lave 
de samme ting som Naturhusets aktivitetsudvalg, da der er 
væsentligt flere børn i Vildrosen. De har dog drøftet om de skal lave 
tombola, bagagerumsmarked eller lign. Derudover vil de gerne, at 
det bliver mere klart hvad de kan bruges til eller hjælpe med i 
huset. De står lige nu for fotografering og dette fungerer rigtig 
godt, så dette fortsættes og er gældende for begge huse. 

- Det er aftalt at begge aktivitetsudvalg skal mødes. Derefter tager 
de fat i formanden og hun formidler videre. 

2.  19:30 
10 min 

I Nyt fra formanden  

• Siden sidst 
- Der er en del sygdom, særligt i Vildrosen, da det er flere 

langtidssyge efter operationer. Derudover er vi i en tid, hvor der 
opstår daglig sygdom og personalet er nogle dage presset. Derfor 
har de skåret ned på emner, for at få hverdagen til at hænge 
sammen for børnene og give dem en god dag. 

3.  19:40 
20 min 

I  Nyt fra Dagtilbuddet  

• Afslutning Pædagogisk Tilsyn (se bilag tilsynsrapporter til 
offentliggørelse) 
- Uddybning af tilbagemeldinger 
- Gode tilbagemeldinger og meget ros til medarbejderne. 

Tilsynssamtaler (se).  
- Afslutning tilsyn i dagplejen 
- Stine har været ude at lave tilsyn ved de enkelte dagplejere. Der var 

god kvalitet, gode overvejelser og ingen anmærkninger.  
- Måden at lave tilsyn denne gang var anderledes. Stine har derfor 

rettet lidt til undervejs, for at få det til at passe ind i en ramme for 
Hovedgård. Næste gang går vi tilbage til den gamle måde at 
afholde tilsyn i dagplejen.  

• Belysning P-plads 
- Der er dårlig belysning i Vildrosen. Der er lige nu sat en midlertidig 

belysning op. Kommunen går i gang med at lave ordentlig 
belysning i uge 50. Der vil komme en timer på lyset, så det slukker 



 
kl. 22 og tænder igen 5.30. Derudover er der også kommet lade 
standere på p-pladsen.  

• Status byggeri Vildrosen 
- Der har været byggemøde og der er nu lavet færdige tegninger til 

byggeriet. Enkelte medarbejdere har været med ind over 
tegningerne og er kommet med gode forslag, som arkitekterne har 
taget godt imod.  
Der er udformet et samlet tilbud om byggeriet sammen med 
Østbirk, der også udvider. Det er forventeligt at det står klar i 
marts/april 2025.  

• Status aktuelt sygefravær 
- Som tidligere nævnt er der en del sygefravær på grund af 

operationer og en dagplejer med længere sygefravær. Nogle 
sygemeldinger er stadig ukendte i forhold til slutdato. Vi har hyret 
nogle faste vikarer ind. Derudover er der lavet en stordagpleje hos 
Benthe, hvor dækningen indtil nu har været med en tidligere 
dagplejer (som normalt er ansat i Vildrosen).   

4.  20:00 
40 min 

D+B Tema: Evaluering af dagtilbuddets læreplan 2022/23 

• Se vedhæftede 

• Tilbagemeldinger og spørgsmål fra bestyrelsen 
Stine Ellemann deltager i drøftelserne 
- Det er gennemarbejdet og bliver brugt godt i husene. Dette ses 

tydeligt i dagligdagen med børnene. De har forsøgt at undgå, at 
bruge for meget fagsprog, da der er mange om at læse og forstå 
materialet. Heriblandt også medhjælpere, da det er noget der skal 
leve og bruges i dagligdagen. De laver løbende nedslag eller 
opfølgninger i deres skabeloner. Stine gennemgår nogle 
praksiseksempler: 

- VØL-skabelon – Dette er noget vi ved inden vi går i gang. Så derfor: 
hvad mangler vi, hvad kan vi gøre, hvad har vi lært? Stine lister 
eksempler op. De kommer i mål med nogle gode ting. Det kan 
udvikle sig i nogle andre retninger. Der bliver også lavet VØL med 
børnene.  

- Det er også en SMITTE-model. Godt arbejdsredskab, hvor de 
opdager nogle gode ting og her kan både voksne og børn øve sig. 
Læs vedhæftet materiale for at få uddybning.  

-  

• Ønske fra dagtilbuddet om en forældrefolder (fra forældre til forældre) 
se vedhæftede ”et godt børneliv” for inspiration 
- Jonas og Stine vil prøve at lave et udkast til en folder i det i det nye 

år og den sættes sammen med materialet fra Patricia og Gitte. 
Dette tages med til foråret og bliver et punkt til næste møde.  

5.  20:40 
10 min 

 Pause: 

6.  20:50 
15 min 

I+D+B Økonomi: 

• Status budget 2023 
- Dagtilbuddet forventer at gå ud med et underskud på ca. 750.000 = 

3,8 % 



 
- Der er overført midler i både 2022 og 2021. Det er kommet flere 

børn og normeringen vægtes højest. Bygningsdrift, varme m.v. er 
steget og der er generelt højere udgifter.  

• Hvad gør vi hvis budgettet ikke kan bære opretholdelsen af 
minimumsnormeringer? 

• Opretholdelsen af minimumsnormeringerne kan være svært med den 
økonomi dagtilbuddene har i dag. Hvis økonomien ikke kan bære dette, 
kan forældrebestyrelsen henvise til tidligere høringssvar og den 
politiske tilkendegivelse om at følge minimumsnormeringerne tæt. 

• Principper for anvendelse af budget 2024 (se vedhæftede) 
- Nogle perioder løber personalet stærkere end andre perioder. Det 

betyder at der som udgangspunkt, er samme antal personale året 
rundt og derfor ingen afskedigelser i august hvor der er en del ugler 
der går ud. Dette har en positiv effekt på vores vikardækning og 
generelt en positiv effekt i husene.  

- Der bliver løbende kigget på servicerammen i dagtilbuddene og 
heriblandt udvidet åbningstid – måske denne skal reduceres på et 
tidspunkt?  

 

7.  21:05 
20 min 

D+B Politisk ramme for ferieåbent: (Se bilag) 

• Hvordan kan forældregruppen i Hovedgård understøtte og bakke op 
om den politisk vedtagen ramme? 
- Der er et politisk ønske om mere fokus på 0-6 års området i forhold 

til feriepasning. 
Der blev snakket om en større fleksibilitet på skole- og 
dagtilbudsområdet. Her opdagede man at dagtilbuddene måske 
var lidt for fleksible. Derfor er det nu et ønske at have 5 huse åbne i 
stedet for 7 som i dag. Lige nu bliver der drøftet i ledergruppen, 
hvilke huse der skal holde åbent så vi sikrer den bedst mulige 
feriepasning for alle børn i kommunen. Der er en stor politisk 
opbakning om, at vi stiller nogle krav til forældrene og dette har 
været med på OMU møde, hvor der er udført et skriv (se vedhæftet 
til dagsordenen)  

8.  21:25 
5 min 

B Punkter til næste møde 
- Folder til forældrene (Stine og Jonas laver et udkast)  

9.  21:30  Evt. 

GOD JUL       
 

 
Punktets art: I – information, D – debat, B - beslutning 

Vi ser frem til et godt møde. 

Jonas og Louise 

 

 



 
 

 


